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Control of Costs and Hidden Performance According to Socio-Economic Analysisasa
Tool for Improving Quality in Higher Education I nstitutions

Abstract
This study aims to define the hidden costs that traditional accounting systems do not identify
and the impact in improving the quality; these costs are generated by the deterioration of the
situation of the five area related to the professional life, which lead to harmful behavior
which affects both social and economic performance. This investigation, based on the
descriptive, analytical and case study methods showed that the performance is related to cost
control for achieving total quality. The results obtained, by the case study of the years 2012-

2019, revealed an indicator of our environment: consisting of populism, favoritism and
corruption.

Keywords: Hidden costs, dysfunction, economic and social performance, total quality.

Maitrise des colts et des performances cachés selon I' analyse socio-économigue comme un
outil pour amdiorer la qualité dans les établissements d'enseignement supérieur

Résumé

Cette étude vise a définir les colts cachés que les systemes comptables classiques ne reperent
pas et son impact sur I’ameélioration de la qualité. Ces colts sont générés par la
détérioration de la situation des cing domaines de la vie professionnelle, qui poussent les
travailleurs a suivre des comportements néfastes affectant la performance sociale et
économique. Cette éude, basée sur les méthodes descriptive, analytique et éude de cas des
années 2012-2019, a montré que la performance est liee a la maitrise des codts afin
d’atteindre la qualité totale. Les résultats font ressortir un indicateur de notre environnement.

Mots-clés: Codts cachés, dysfonctionnement, performance économique et sociale, totale
qualité
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